
Zápis ze zasedání Vědecké rady FF Univerzity Pardubice 
ze dne 19. 10. 2023  

 
Přítomni: 
Externí členové: 
doc. ThDr. Jiří Gebelt, Th.D.; prof. PhDr. Michaela Hrubá, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Hutečka, 
Ph.D.; doc. PhDr. Petr Chalupský, Ph.D.; prof. PhDr. Jiří Mikulec, CSc.; doc. Mgr. Lukáš 
Novotný, M.A., Dr.phil.; doc. Jakub Sirovátka, Dr.phil.  
 
Interní členové: 
doc. PhDr. Šárka Bubíková, Ph.D.; doc. PaedDr. Monika Černá, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš 
Hejduk, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; doc. MgA. Tomáš 
Petráň, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; MgA. Radomír 
Slovik; doc. PhDr. Martin Soukup, Ph.D.; prof. PhDr. Vladimíra Spilková, CSc.; prof. PhDr. 
Petr Vorel, CSc. 
 
Omluveni:  
doc. PhDr. Ivana Ebelová, CSc.; doc. Mgr. Erik Gilk, Ph.D.; prof. PhDr. Milan Hlavačka, 
CSc.; prof. PhDr. Petr Horák, CSc.; prof. PhDr. Tomáš Kasper, Ph.D.; prof. PhDr. Milena 
Lenderová, CSc.; prof. PhDr. Bohuslav Mánek, CSc.; doc. PhDr. Naděžda Pelcová, CSc.; 
prof. PhDr. Karel Rýdl, CSc. 
 
 
Body k jednání: 

1. Uvítání 
2. Schválení programu zasedání 
3. Návrh žádosti o akreditaci habilitačního řízení v oboru Filosofie 
4. Návrh na udělení čestného doktorátu – PhDr. Jiří Holba, Ph.D. (za mimořádný přínos 

k rozvoji české buddhologie, za dlouhodobou podporu Katedře religionistiky a později 
Filosofie a religionistiky FF UPCE a za osobní statečnost a angažovanost ve všech 
oblastech života). 

5. Diskuse o zpřísnění požadavků na habilitační řízení a řízení k jmenování profesorem 
na FF UPCE (úprava stávající Směrnice č. 2/2020) 

6. Návrh na schválení změn ve zkušebních komisích pro státní závěrečné zkoušky 
7. Různé 

 
ad 1, 2) Uvítání. Schválení programu zasedání. 
Pan děkan přivítal přítomné a seznámil členy VR s programem zasedání. Nikdo nevznesl 
připomínky.  
 
Na začátku jednání bylo přítomno 19 členů vědecké rady z celkového počtu 28 členů. 
 
Za skrutátory byli navrženi MgA. Radomír Slovik a doc. Petr Chalupský. 
 
Hlasování: 19-0-0 
 
Usnesení:  
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje program zasedání. 
 
Hlasování: 19-0-0 
 
ad 3) Návrh žádosti o akreditaci habilitačního řízení v oboru Filosofie. 
Po formální stránce se jedná o zcela novou žádost, habilitační řízení se na FF UPCE dosud 
realizovalo jen v oboru Historické vědy. Postupujeme v souladu s Plánem realizace 
Strategického záměru Fakulty filozofické Univerzity Pardubice na rok 2023. Habilitační řízení 



pro obor Filosofie přímo navazuje na dlouhodobou vědeckou profilaci Katedry filosofie 
a religionistiky na FF UPCE (dále jen KFR). Dokladem toho jsou publikace (včetně nominací 
v M1 podle Metodiky M17+), pořádané konference i vědecké granty řešené na pracovišti, 
včetně řady mezinárodně prestižních výsledků. Na pracovišti rovněž působí dva vědecké 
týmy. Z hlediska svého zaměření je řízení pokračováním doktorských studijních programů 
Filosofie a Philosophy, magisterského programu Filosofie, magisterského programu Ethics 
and Political Philosophy a bakalářského programu Filosofie. KFR se dlouhodobě profiluje 
jako mezinárodní pracoviště. Řízení bude zajišťovat pět docentů z KFR, z toho dva pocházejí 
ze zahraničí. Tři další akademici mohou záhy zahájit habilitační řízení. Na FF UPCE se 
zmíněná řízení řídí univerzitním předpisem Pravidla pro habilitační řízení a řízení ke 
jmenování profesorem na UPCE ze dne 24. 5. 2022. 
 
O akreditaci také pohovořil proděkan a člen KFR doc. Hejduk, který se podílel na jejím 
vypracování. Poté proběhla diskuse týkající se posílení pedagogické složky požadavků na 
uchazeče, vypracování autoevaluační zprávy uchazeče, a hlavně úpravy specifikace 
vědeckých požadavků u zájemců o habilitační řízení dle Metodiky M17+ (používání 
definovaných výstupů B, C, Jimp, Jsc, Jost apod.) apod.  
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE projednala a po dílčích úpravách schválila Návrh žádosti 
o akreditaci habilitačního řízení v oboru Filosofie a doporučuje děkanovi jeho postoupení 
rektorovi UPCE k dalšímu projednání v rámci Rady pro vnitřní hodnocení UPCE. 
 
Hlasování: 19-0-0 
 
ad 4) Návrh na udělení čestného doktorátu – PhDr. Jiří Holba, Ph.D. (za mimořádný 
přínos k rozvoji české buddhologie, za dlouhodobou podporu Katedře religionistiky 
a později Filosofie a religionistiky FF UPCE a za osobní statečnost a angažovanost ve 
všech oblastech života). 
Děkan FF UPCE navrhl k projednání udělení čestné hodnosti buddhologovi, religionistovi 
a filosofovi PhDr. Jiřímu Holbovi, Ph.D., který se zásadním způsobem zasloužil o rozvoj 
české buddhologie, o etablování buddhistické filosofie jako svébytné filosofické tradice i o 
obecné rozšíření povědomí o východním myšlení, a to zejména o jeho původních, západním 
potřebám a očekávání nepřizpůsobených formách. Akademie věd v letošním roce jeho 
dlouhodobé úsilí ocenila svým nejvýznamnějším oceněním, čestnou medailí De scientia et 
humanitate optime meritis za zvláště záslužnou činnost v oblasti vědy a humanitních idejí. 
S Univerzitou Pardubice pojí Jiřího Holbu dlouhodobá spolupráce (externí výuka, členství 
v komisích).  
 
O dr. Holbovi také pohovořila dr. Valentinová, která s ním na Katedře filosofie a religionistiky 
spolupracuje. Návrh na udělení čestného doktorátu se setkal s kladným ohlasem, byla mj. 
oceněna komplexnost návrhu, jen byl podpořen návrh nahradit (pro projednání materiálu ve 
vědecké radě univerzity) slovo buddhologie jiným, obecnějším vyjádřením. 
 
Tajné hlasování: 19-0-0 
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE projednala a schválila návrh na udělení čestné hodnosti „doctor 
honoris causa“ PhDr. Jiřímu Holbovi, Ph.D. a zmocňuje děkana fakulty, aby tento návrh 
předložil Vědecké radě Univerzity Pardubice. 
 
Odchod prof. Vorla 14.10 h. Přítomno 18 členů vědecké rady. 
 
Hlasování: 18-0-0 

https://ff.upce.cz/ff/vedecke-tymy
https://ff.upce.cz/ff/vedecke-tymy
https://www.upce.cz/vvr/kvalifikace/habil-prof.html#collapse197445
https://www.upce.cz/vvr/kvalifikace/habil-prof.html#collapse197445


Z důvodu potřeby hlasování u bodu 6 a kvůli protažení zasedání v souvislosti 
s obsáhlými diskusemi bylo prohozeno pořadí jednání bodů 5 a 6. 
 
ad 6) Návrh na schválení změn ve zkušebních komisích pro státní závěrečné zkoušky. 
Jedná se pouze o dílčí změnu v názvu studijního programu (místo kulturní dějiny nyní 
historie) a doplnění státnicových komisí na dvou katedrách, kde se snažíme využít více 
stávajících zaměstnanců. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje předložený návrh na členy komisí 
bakalářských a magisterských státních závěrečných zkoušek. 
 
Hlasování: 18-0-0 
 
14.35 odchod čtyř členů vědecké rady 
 
ad 5) Diskuse o zpřísnění požadavků na habilitační řízení a řízení ke jmenování 
profesorem na FF UPCE (úprava stávající Směrnice č. 2/2020). 
Národní akreditační úřad udělil v září 2023 akreditaci habilitačnímu řízení a řízení ke 
jmenování profesorem v oboru Historické vědy pro uskutečňování Fakultou filozofickou 
UPCE na dobu pěti let. Udělení kratší doby zdůvodnil zejména tím, že kritéria stanovená pro 
uchazeče o obě řízení jsou „z hlediska srovnatelných pracovišť velmi nízká“. Příslušná 
komise dokonce kvůli této záležitosti navrhovala akreditaci neudělit a děkan FF UPCE se ve 
svém vyjádření pro NAÚ zavázal, že na podzim 2023 předloží tuto záležitost fakultní 
vědecké radě a po diskusi nechá zpřísnit příslušnou fakultní směrnici, která kritéria pro obě 
řízení stanovuje. Habilitační řízení máme na fakultě od roku 2011, jmenovací řízení pak od 
roku 2014. Od té doby tu proběhlo šest habilitačních řízení a čtyři profesorská řízení. 
 
Návrh zpřísnění a úpravy stávající směrnice byl vědecké radě předložen spolu s ostatními 
materiály k dnešnímu zasedání. Proběhla nad ním rozsáhlá diskuse, ze které prozatím 
vyplynulo: 1) V současné době probíhají reakreditace habilitačních a jmenovacích řízení pro 
Historické vědy i na ostatních vysokých školách a požadavky se právě skoro všude upravují 
a mění. Proto je vhodné sebrat čerstvé údaje a požadavky z těchto vysokých škol 
a požadavky jim přizpůsobit, aby byly v celé republice v zásadě podobné. 2) Požadavky 
z akreditačního spisu pro Historické vědy na FF UPCE byly už v řadě aspektů dostatečně 
přísné (počet odborných textů, počet citací, počet vyžádaných přednášek a příspěvků na 
zahraničních konferencích apod.). Je ale zapotřebí se více věnovat dalším požadavkům 
(délka praxe, počty vedených kvalifikačních prací, autoevaluační část požadavků, alternativa 
k habilitační práci apod.). 3) Bylo doporučeno v požadavcích cílených na vědecký výkon 
používat zkratek pro vědecké výstupy, jak je používá a definuje Metodika 17+ (B, C, Jimp, 
Jsc, Jost apod.). 4) Podle těchto doporučení je zapotřebí učinit úpravy, které se vědecké 
radě předloží ještě jednou k diskusi na některém z příštích zasedání. Pak teprve bude 
příslušná směrnice předána ke schválení ve fakultním senátu. 
 
Závěr: 
Vědecká rada FF UPCE projednala návrh změn ve Směrnici č. 2/2020. Doporučuje děkanovi 
zapracovat připomínky a poté upravenou verzi opět projednat na Vědecké radě FF UPCE. 
 
ad 7) Různé 
Jelikož se jednalo o poslední jednání v prvním funkčním období pana děkana, poděkoval 
členům vědecké rady za působení a přínos ve VR FF UPCE. Funkční období končí k 31. 10. 
2023. Pro druhé funkční období počítá pan děkan s podobným složením VR FF UPCE 
a nominace právě diskutuje s vedoucími pracovišť. Pan děkan prosí o informaci, pokud 
někdo nebude chtít být nadále členem vědecké rady. Během listopadu budou zaslány nové 
jmenovací dekrety na následující funkční období.  



 
Na rok 2024 jsou stanoveny tyto předběžné termíny jednání: 
pátek 19. ledna formou online od 13 h 
pátek 19. dubna za přítomnosti od 10/11 h 
pátek 21. června formou online od 13 h 
pátek 25. října za přítomnosti od 10/11 h 
 
 
V Pardubicích dne 20. 10. 2023                                          doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D. 
Zapsala: Dita Jančaříková                                děkan Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 
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